

Title (en)
Mounting frame for sanitary apparatuses

Title (de)
Montagegestell für Sanitärapparate

Title (fr)
Support pour le montage d' appareils sanitaires

Publication
EP 1371788 A1 20031217 (DE)

Application
EP 02405469 A 20020610

Priority
EP 02405469 A 20020610

Abstract (en)
Mounting device (1) for sanitary apparatus comprises a mounting frame (2) having on a lower end feet (3) for standing on the floor (9) and on an upper end adjustable side supports (4) for fixing to a wall. Planking rails (11) are arranged on the side supports. Preferred Features: The planking rails extend parallel to uprights (7) of the mounting frame and are fixed at an upper and a lower end to extendable side supports (4, 8). At least the upper side supports can be positioned telescopically in an upper traverse (12) of the mounting frame. The planking rails can be adjusted independently of each other.

Abstract (de)
Das Montagegestell weist einen Montagerahmen (2) auf, der an einem unteren Ende auf einen Gebäudeboden (9) abzustellende Füsse (3) und an einem oberen Ende verstellbare Seitenstützen (4) zu seiner Befestigung an einer Gebäudewand (10) aufweist. An den Seitenstützen (4) sind Beplankungsschienen (11), die sich vorzugsweise im parallel zu vertikalen Streben (7) des Montagerahmens (2) erstrecken. An den Seitenstützen (4) sind zudem schwenkbare Wandwinkel (13) gelagert. Das Montagegestell (1) ermöglicht bei erhöhter Stabilität auch eine Montage in einer Raumecke. <IMAGE>

IPC 1-7
E03D 11/14

IPC 8 full level
E03D 11/14 (2006.01)

CPC (source: EP)
E03D 11/146 (2013.01)

Citation (search report)
• [DY] DE 20121043 U1 20020328 - GEBERIT TECHNIK AG [CH]
• [Y] EP 0636750 A1 19950201 - GLOCK ERWIN [DE]
• [DA] EP 0939170 A1 19990901 - MISSEL GMBH & CO E [DE]
• [A] US 3323143 A 19670606 - POPE COURTNEY C
• [A] EP 0317550 A1 19890524 - ROMPLER BURDA GMBH FA [DE]

Cited by
WO2012110713A1; FR2971530A1; EP1700960A3; DE202021106653U1; DE102007057003A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)
EP 1371788 A1 20031217; EP 1371788 B1 20071003; AT E374871 T1 20071015; DE 50211010 D1 20071115; PL 206524 B1 20100831;
PL 360269 A1 20031215

DOCDB simple family (application)
EP 02405469 A 20020610; AT 02405469 T 20020610; DE 50211010 T 20020610; PL 36026903 A 20030521